
Maandag 21 december. Het team van Hello 

Goodbye (presentator Joris Linssen, redac-

trice Wendy van Laarhoven, cameraman 

Maarten Schellekens, geluidsman Menno 

van den Berg en NCRV eindredacteur Eric 

van Onna) verzamelt, zoals altijd tijdens 

een opnamedag, in één van de aankomst-

hallen van Schiphol. De aankomsthallen én 

de vertrekhal vormen namelijk het werk-

terrein van het vijftal, dat volgens een 

even eenvoudig als doeltreffend concept 

te werk gaat. Wendy van Laarhoven speurt 

tussen de mensen op Schiphol naar diege-

nen met interessante verhalen, spreekt ze 

aan en polst of ze, wanneer ze inderdaad 

een bijzondere reden hebben om op de 

luchthaven te zijn, willen meewerken aan 

het programma. Vervolgens worden ze ge-

interviewd door Linssen, met Schellekens 

en Van den Berg in zijn kielzog, en wordt 

er na het gesprek gewacht tot de perso-

nen waar de geïnterviewden op wachten, 

daadwerkelijk door de deur naar buiten 

komen lopen. Als ze vervolgens richting 

de uitgang van het vliegveld lopen, wor-

den ze weer even aangesproken door Van 

Laarhoven, die hun gegevens noteert. “Ze 

bevestigen dan ook nog even dat ze in-

derdaad akkoord gaan met uitzending. 

Bovendien noteren we hun telefoonnum-

mer, zodat we ze nog even kunnen vertel-

len wanneer hun item op televisie komt”, 

legt Van Laarhoven uit. 

Tweede thuis
Voor Maarten Schellekens (camera) en 

Menno van den Berg (geluid) is de dag 

al tijdig begonnen. Vanochtend waren ze 

al vroeg op Schiphol te vinden om vlieg-

tuigshots te maken. De laaghangende mist 

was er deze ochtend perfect voor. De twee 

zijn van begin af aan betrokken bij Hello 

Goodbye en voelen zich dan ook al aar-

dig thuis op Schiphol: “We hebben hier 

al zo’n 120 draaidagen gehad, dus je kunt 

wel zeggen dat het een tweede thuis aan 

het worden is”, zegt Schellekens lachend. 

Het tweetal vindt het een mooi program-

ma om te mogen maken. Van den Berg: 

“Ook al omdat het iets kleins is, dat met 

betrekkelijk weinig middelen wordt ge-

maakt. Ook de afwisseling is mooi. De ene 

keer is het lachen geblazen, maar we heb-

ben ook al momenten gehad waarop het 

hele team met tranen in de ogen staat. 

Voor ons is het dan taak om die momenten 

er uit te pikken. Soms zie je namelijk dat de 

De eindeloze mogelijkheden van:

Hello Goodbye
mensen in eerste instantie voor de came-

ra koeltjes reageren, maar dat ze daarna 

hun ‘intieme moment’ heus wel pakken. 

Dat proberen wij dan ook mee te nemen 

natuurlijk.” 

Vast team
Het team waarmee Hello Goodbye ge-

maakt wordt, is een hecht team. “Het is 

feitelijk mijn vaste team”, vertelt presenta-

tor Joris Linssen. “Met Maarten en Menno 

heb ik bijvoorbeeld ook al ‘Brok in de keel’ 

en ‘De mensen van de Uitvaart’ gemaakt. 

Hun kracht is dat ze er heel goed ‘niet 

kunnen zijn’. De mensen die we intervie-

wen voelen zich daardoor niet ongemak-

kelijk als ze ineens met zo’n tv-ploeg ge-

confronteerd worden. Bij ‘De mensen van 

de Uitvaart’ hebben we bijvoorbeeld wel 

eens een item gehad waarin vier dochters 

hun moeder gingen begraven. Dan moet 

je er niet met een camera bovenop zitten 

en dus vooral niet te aanwezig zijn. Dat 

doen ze allebei heel goed.” Linssen ver-

telt verder dat Hello Goodbye ook in het 

buitenland aanslaat. “In Australië loopt 

het al een tijdje, maar nu gaat het ook in 

Amerika bijvoorbeeld van start. Dat komt 

voornamelijk omdat het programma in 

Cannes een paar keer behoorlijk succesvol 

is geweest. Dat is toch wel bijzonder. Vaak 

zie je dat het ‘shockdoc-achtige’ dingen 

zoals Big Brother zijn die door het buiten-

land worden opgepikt, maar nu gebeurt 

het dus ook eens met een positief pro-

gramma.”

Kracht
De kracht van het team waar Linssen over 

spreekt, zit ‘m ook in Linssen zelf, volgens 

Eric van Onna: “Nadat Wendy geschikte 

kandidaten heeft gevonden door eenvou-

digweg op ze af te stappen en te vragen 

waarom ze op Schiphol staan, gaat Joris 

liefst zo onvoorbereid mogelijk het ge-

sprek in. Dat is echt zijn kracht. Hij dringt 

vervolgens makkelijk tot de kern door”, 

vertelt hij terwijl we via een zender mee-

luisteren met de eerste interviews. “Het 

hele team weet de geïnterviewde mensen 

op hun gemak te stellen. Wat dat betreft 

is het net als bij een voetbalteam. Je kunt 

wel een hoop goede verdedigers, midden-

velders en spitsen bij elkaar zetten, maar 

er moet wel een echt team, een echte een-

heid komen te staan. Dat is met dit team 

absoluut het geval.” 

Puzzel 
De items die vandaag worden opgenomen, 

zijn zowel voor de speciale Kerstuitzending 

die op 25 december plaatsvindt als voor 

het nieuwe Hello Goodbye seizoen. Vanaf 

31 januari zal het programma namelijk 

weer tien keer bij de NCRV te zien zijn. 

Tussen de gesprekken door wordt tussen 

de teamleden regelmatig overlegd over 

welke interviews wel of niet de moeite 

waard zijn en dus voorgemonteerd moe-

ten gaan worden. “Van zo’n zes uur filmen 

houden we uiteindelijk maar zo’n twee 

bruikbare items over”, vertelt Linssen. Van 

Onna valt hem bij: “Bovendien moet je een 

mix zien te krijgen van heftige en vrolijke 

items. Dat is nog een heel gepuzzel. Het 

mooie aan deze formule is dat het echt on-

eindig is. Er komen telkens weer nieuwe en 

bijzondere verhalen, waarbij je je af en toe 

echt afvraagt hoe het in hemelsnaam mo-

gelijk is.” 

Kunstenaar
Om de kerst-items die vandaag zijn opge-

nomen nog mee te kunnen pikken in de 

Kerstuitzending, besluit Eric van Onna de 

daarvoor bestemde tapes maar even per-

soonlijk af te gaan geven bij de eindregis-

seur. Die eindregisseur is Wilfred Evers, 

freelancer en ingehuurd door BlazHoffski. 

“Hij knipt de boel en zet er gepaste mu-

ziek onder en doet dat op zo’n manier dat 

je denkt: ‘dat moet door een kunstenaar 

gemaakt zijn’. En een kunstenaar, dat is 

‘ie ook echt”, vertelt Van Onna voordat 

hij richting Evers vertrekt. Menno van den 

Berg en Maarten Schellekens bevestigen 

het verhaal van Van Onna: “Nadat Wendy 

de voormontage heeft gedaan, zorgt 

Wilfred voor de eindmontage. Hij zorgt 

daarbij altijd voor passende muziek. Laatst 

had hij bijvoorbeeld zelfs Arabische mu-

ziek gekozen, waarvan de tekst echt pre-

cies bleek te passen bij het item. Wij ver-

staan er uiteraard niks van, maar hij weet 

het precies, dat is echt niet te geloven.” 

Selectieprocedures
Voordat eindregisseur Wilfred Evers de 

uiteindelijke items in handen krijgt, heb-

BlazHoffski tv productions

BlazHoffski tv productions ontwikkelt 

en produceert al tien jaar televisiepro-

gramma’s voor diverse omroepen. Het 

bedrijf is opgericht door Dan Blazer (die 

ook Hello Goodbye bedacht) en Erik van 

der Hoff, twee ervaren programmama-

kers. Erik is naast zijn werkzaamheden 

als producent ook te zien als presenta-

tor bij Net 5 (Samenwonen, Het Blok). 

BlazHoffski varieert in grootte van vijf-

tien tot veertig medewerkers en maakt 

programma’s in de categorieën human 

interest, jeugd, jongeren, satire en amu-

sement. Dit doet het voor VPRO, AVRO, 

NCRV, VARA, Nickelodeon, Net 5, TMF 

en RTL 5. BlazHoffski ontwikkelt ook 

multimediale concepten in opdracht 

van bedrijven. Televisie is daar een on-

derdeel van. 

Het concept is inmiddels even bekend als succesvol (het programma wordt zelfs in het 

buitenland geroemd en nagemaakt) en de mogelijkheden zijn eindeloos. “Telkens als je denkt 

dat je alles wel gehad hebt, komt er toch weer een uniek verhaal”, vertelt NCRV eindredacteur 

Eric van Onna over ‘Hello Goodbye’. AV & Entertainment Magazine wilde dat wel eens met 

eigen ogen zien, toog naar Schiphol en volgde daar het team van Hello Goodbye.
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ben ze overigens al de nodige selectie-

procedures doorstaan. “Na een draai-

dag bekijkt Wendy van Laarhoven wat de 

meest aansprekende verhalen zijn”, vertelt 

Blazhoffski-eindredactrice Bea Brouwer. 

“Vervolgens kijkt ze naar wat in de die ver-

halen de mooiste verhaallijnen zijn en gaat 

de items voormonteren. . Ik zie zelf vervol-

gens die voorgemonteerde items. Daarna 

gaan de items naar Wilfred, die er echt een 

kunstwerk van maakt.” Achteraf krijgt het 

team van Hello Goodbye regelmatig com-

plimenten en bedankjes van de mensen 

die in het programma naar voren komen. 

Brouwer: “Dat komt voornamelijk om-

dat we het puur en oprecht houden. Het 

team is zowat onzichtbaar en daardoor ge-

ven de mensen zich echt bloot, ook omdat 

Joris Linssen naar hen toe oprecht belang-

stellend is. Hij heeft een aanstekelijke na-

tuurlijke nieuwsgierigheid. De mensen zijn 

achteraf blij met de manier waarop we het 

gemonteerd hebben. Manipulatie is hier 

nooit aan de orde, er wordt op een mooie 

en bescheiden manier gefilmd en we blij-

ven echt bij de mensen.” Het feit dat het 

team dat Hello Goodbye maakt al van be-

gin af aan bij de productie betrokken is, 

draagt daar zeker aan bij, weet Brouwer: 

“We hebben nu met Jasper Oosterhoff bij-

voorbeeld wel een nieuwe editor, maar 

dat is wel iemand die eerder al in een an-

dere functie bij het programma betrokken 

is geweest.”

Buitenland
Zoals gezegd hebben ook televisiema-

kers in het buitenland de succesvolle for-

mule opgepikt. In Australië loopt het pro-

gramma al, in landen als België en Brazilië 

willen ‘ze’ het ook gaan maken en in Los 

Angeles is half december een pilot voor de 

Amerikaanse versie van het programma 

opgenomen. Bea Brouwer was erbij. “Dat 

is wel echt iets om trots op te zijn”, ver-

telt ze. “Ze waren daar met heel wat meer 

mensen aan het werk dan waar wij het 

mee doen, maar zo werkt het nu eenmaal 

in Amerika. Bovendien hebben ze al wel 

gezegd dat ze het in principe ook met een 

klein groepje gaan doen en dat die mensen 

er nu vooral waren omdat het een pilot be-

trof. Dat hebben we ze trouwens ook aan-

geraden, net als dat we ze hebben verteld 

dat het belangrijk is om afstand te hou-

den van de mensen en het zo naturel mo-

gelijk te houden.” Brouwer vond het ook 

erg leuk om te zien dat de Nederlandse 

versie van Hello Goodbye echt gekopi-

eerd wordt en er dus geen heel eigen in-

vulling aan wordt gegeven: “Het was wat 

dat betreft ook wel een vreemde gewaar-

wording. Het was echt alsof ik naar ons 

eigen team stond te kijken. Qua postuur 

en voorkomen was de Amerikaanse pre-

sentator precies Joris Linssen, qua manier 

van werken komen Maarten Schellekens 

en de Amerikaanse cameraman precies 

overeen en hun geluidsman lijkt zelfs qua 

uiterlijk op Menno van den Berg”, zegt ze 

lachend. 

Toewijding
Terugblikkend op deze opnamedag mag 

de conclusie getrokken worden dat de 

manier waarop Hello Goodbye gemaakt 

wordt, typerend is voor de werkwijze van 

BlazHoffski. “Betrokkenheid en toewij-

ding zijn de dingen die de mensen van 

BlazHoffski en hun manier van werken ty-

peren”, vertelt Bea Brouwer namelijk des-

gevraagd. En laten dat nou net de punten 

zijn die opvallen tijdens deze willekeurige 

opnamedag van Hello Goodbye. 

Meer informatie op 

www.blazhoffski .nl
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De BN-ers 
gepersif leerd

Sommigen vinden zelfs dat de persiflage zijn of haar imago aantast. Maar of met succes kan worden opgetreden tegen een persiflage is 

niet makkelijk in te schatten, omdat dergelijke geschillen (vrijwel) nooit voor de rechter komen. Voor enig inzicht moet worden teruggegre-

pen naar conventionele (portretrecht)zaken die zich voornamelijk hebben afgespeeld in de reclamewereld.

 
Eén van de weinige voorbeelden van een uit de hand gelopen persiflage is de kwestie omtrent Anneke Grönloh. In 2002 werd zij wekelijks 

gepersifleerd door Paul de Leeuw in zijn programma Herberg de Leeuw. Verkleed in een slonzige uitdossing en gewapend met een glas wijn 

verscheen De Leeuw als Grönloh voor de camera. Grönloh zelf was van deze persiflage minder gecharmeerd en ze klaagde de NCRV – de 

toenmalige werkgever van De Leeuw – aan op grond van een aantasting van haar eer en goede naam. De zaak is uiteindelijk nooit voor een 

rechter gekomen, omdat de NCRV en Paul de Leeuw zijn gestopt met de persiflage. 

BN-ers die willen optreden tegen een persiflage moeten van goede huizen komen. De vrijheid van meningsuiting is in Nederland immers een 

groot goed. Een beperking van die vrijheid is dan ook alleen mogelijk wanneer de betreffende uiting ernstig kwetsend is voor de gepersi-

fleerde BN-er of wanneer de persiflage inbreuk maakt op zijn of haar portretrecht. Een beroep op het portretrecht is mogelijk wanneer 

de geportretteerde een redelijk belang (commercieel en/of privacy) heeft bij een verzet tegen de openbaarmaking van zijn of haar portret. 

Vragen die bij een beroep op het portretrecht in het geval van een persiflage in ieder geval dienen te worden beantwoord zijn: in hoeverre 

is een persiflage een portret en, indien sprake is van een portret, wat is dan het redelijk belang voor een BN-er zich tegen de persiflage te 

verzetten? Een zaak die in dit verband mogelijk tot wat duidelijkheid zou kunnen leiden, is de zaak Gouden Gids tegen Yellow Bear.

Katja Schuurman was hierin te zien in een reclamecampagne voor de Gouden Gids. Yellow Bear, die een zelfde dienstverlening aanbiedt, 

heeft vervolgens de achterkant van een Katja Schuurman look-a-like in zelfde kledij gebruikt voor een eigen campagne. “Een parodie”, stel-

de Yellow Bear. De Gouden Gids en Katja Schuurman waren echter niet erg gelukkig met deze parodie en stapten naar de rechter. Katja 

Schuurman verzette zich tegen de campagne met een beroep op haar portretrecht. De rechter oordeelde dat ook de afbeelding van de ach-

terkant van de look-a-like een portret van Katja Schuurman was. Ondanks het feit dat haar gezicht niet zichtbaar was, bevatte de foto 

verder wel alle andere karakteristieke kenmerken van Katja Schuurman. Nu Katja Schuurman door haar populariteit geld had kunnen vragen 

voor een dergelijk gebruik van haar portret, had zij een redelijk belang zich te verzetten tegen dit gebruik van haar portret. Ten aanzien van 

het parodieverweer van Yellow Bear oordeelde de rechter dat van een parodie geen sprake kan zijn als er concurrentie motieven meespelen. 

De reclamecampagne van Yellow Bear mocht dus niet langer meer worden gebruikt. 

Uit bovengenoemde uitspraak blijkt dat een persiflage in veel gevallen als een portret kan worden beschouwd. Ten aanzien van reclamecam-

pagnes heeft een BN-er echter zeer waarschijnlijk een goede kans van slagen wanneer hij of zij bezwaar maakt tegen een persiflage van 

zijn of haar persoon. Omdat bij programma’s als Koefnoen en Koppensnellers commerciële belangen geen directe rol spelen, althans voor 

wat betreft de parodie, is de kans groot dat de BN-ers bij deze programma’s een 

persiflage van hun persoon niet kunnen verbieden. 

Gelukkig maar, want zonder de hilarische persiflages van Bonnie St-Clair en 

Willibrord Frequin zou het Nederlandse amusement een stuk minder vermakelijk zijn.

  

Marco R.  Gerr itsen
Advocaat/partner  b i j  Van Diepen 

Van der  Kroef.  Hoofd sectie 

Media & Entertainment

www.vandiepen.com

column

Het persifleren/parodiëren van bekende Nederlanders is tegenwoordig razend populair. 
Televisieprogramma’s als Koefnoen en Koppensnellers scoren er hoge kijkcijfers mee. Hoewel veel 
bekende Nederlanders het als een eer beschouwen gepersifleerd te worden door Paul Groot of één 
van zijn collega’s, geldt dat niet voor alle BN-ers. 
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